
3. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MOKRÝ LOM

Termín konání: úterý 13. prosince 2022 od 19:00 hod. v místnosti obecního úřadu.

Přítomni: Brůžek Miroslav, Dychtl Petr, Ehrlich Martin, Kursa Jaroslav, Šnorková Markéta, Zvoníčková 
Denisa

Omluven: Vaclík Václav

Program:

1. Zahájení
2. Rozpočtová opatření
3. Smlouva o věcném břemeni – p.č. 2631/21
4. SMO Pomalší – návrh rozpočtu na r. 2023, střednědobý výhled rozpočtu do r. 2026
5. Svoz odpadů v r. 2023
6. Vodné a stočné v r. 2023
7. Rozpočet obce na r. 2023
8. Termíny zasedání v r. 2023
9. Činnost výborů
10. Informace z obecního úřadu

1. Zasedání Zastupitelstva obce Mokrý Lom (dále zastupitelstvo) bylo zahájeno v 19:00 hodin 
starostou obce Martinem Ehrlichem („dále jako „předsedající“). Předsedající konstatoval, že 
zasedání bylo řádně svoláno v souladu s jednacím řádem. Předsedající dále z prezenční listiny 
přítomných členů ZO (viz příloha č. 1) konstatoval, že přítomno je 6 členů ZO, takže 
zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Předsedající určil zapisovatelem M. Brůžka a ověřovateli zápisu D. Zvoníčkovou a P.Dychtla, 
kteří tuto funkci přijali.

Předsedající dále předložil ověřený zápis z minulého jednání, ke kterému nikdo nevznesl 
výhrady. K návrhu zveřejňování zápisu předsedající uvedl, že anonymizace osobních údajů
z jednání zastupitelstva se týká údajů nepřítomných občanů nebo těch, u nichž jsou 
projednávány záležitosti osobní povahy. Občané, kteří hovoří k projednávaným bodům, jsou 
zapojeni do veřejného jednání, takové vystoupení je projevem politického práva a aktivity 
konkrétního občana, která již z povahy věci není a nemůže být anonymní (stanovisko ÚOOÚ
2/2004, 2/2013). Proto navrhuje o zveřejňování zápisů na el. úřední desce hlasovat.

Návrh usnesení 2022-3/1a: Zastupitelstvo schvaluje zveřejňování zápisů ze zastupitelstva na el. 
úřední desce. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Předsedající předložil program jednání, který byl vyvěšen na úřední desce a zaslán v pozvánce 
zastupitelům. K návrhu programu nebyly vzneseny žádné další návrhy na doplnění.

Návrh usnesení 2022-3/1b: Zastupitelstvo schvaluje program jednání podle návrhu zveřejněného na 
úřední desce. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

2. Předsedající seznámil ZO se schváleným rozpočtovým opatřením 11/2022 (příloha č. 2).
K tomuto bodu jednání nikdo z přítomných nevznesl žádné další stanovisko ani výhrady. 

Návrh usnesení 2022-3/2: Zastupitelstvo bere na vědomí schválené rozpočtové opatření č. 11/2022.
Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

3. Předsedající seznámil zastupitele se skutečností, že obec má na pozemku p.č. 2631/21, který 
je ve vlastnictví Vl. Kubouška a jeho manželky, umístěn kanalizační řad a není k němu 
vypořádáno věcné břemeno. Z těchto důvodů byla s majiteli pozemku uzavřena smlouva o 
smlouvě budoucí o věcném břemeni vedení. Nyní byl vyhotoven geometrický plán a je třeba 



schválit smlouvu o věcném břemeni v intencích předchozí smlouvy (příloha č. 3). Na podnět 
M. Šnorkové byla smlouva ještě před zasedáním upravena s ohledem na právní požadavky 
věci a nyní je dle jejího názoru již v pořádku. Dle jejího názoru je vhodnější zřídit služebnost in 
rem, ale jako osobní služebnost je to také možné. Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před 
hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko.
Žádné další stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-3/3: Zastupitelstvo schvaluje smlouvu o věcném břemeni vedení kanalizace na 
pozemku p.č. 2631/21, k.ú. Mokrý Lom. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. 
Usnesení bylo přijato.

4. Předsedající seznámil ZO s návrhem rozpočtu SMO Pomalší na r. 2023 a s výhledem rozpočtu 
SMO na r. 2024-2026 (příloha č. 4), které jsou zveřejněny na úřední desce včetně vzdáleného 
přístupu 25.11.-13.12.2022. Rozpočet byl již SMO Pomalší schválen a nyní je nutné rozpočet 
projednat na úrovni jednotlivých členských obcí. ZO tento bod projednalo, nikdo 
z přítomných nevznesl žádné stanovisko ani výhrady.

Návrh usnesení 2022-3/4: Zastupitelstvo bere na vědomí návrh rozpočtu SMO Pomalší na r. 2023 a 
střednědobý výhled rozpočtu SMO Pomalší na r. 2024-2026. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi 
se 0. Usnesení bylo přijato.

5. Předsedající seznámil ZO s návrhem dodatku č. 22 ke smlouvě na svoz a likvidaci 
komunálního odpadu s firmou M. Pedersen. Od 1.1.2023 se cena služeb zvyšuje o 5 %,
palivový příplatek (v r. 2022 účtován zvlášť ve výši 12 %) je započítán do konečné ceny 
(příloha č. 5). Konečná výše poplatku zůstane pro občany obce v roce 2023 na stejné úrovni 
jako v roce 2022, není tedy nutné měnit stávající obecně závaznou vyhlášku. Před hlasováním 
byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. K danému bodu 
jednání nikdo z přítomných nevznesl žádné stanovisko.

Návrh usnesení 2022-3/5: Zastupitelstvo schvaluje dodatek č. 22 ke smlouvě na svoz a likvidaci 
komunálního odpadu s firmou M. Pedersen s platností od 1.1.2023. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 
Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

6. Zastupitelstvo projednalo výši vodného a stočného a shodlo se, že jeho výše zůstane na
úrovni loňského roku (200 Kč na dospělou osobu trvale hlášenou; 800 Kč na připojenou 
nemovitost bez osob s trvalým pobytem). Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. Nikdo z přítomných nevznesl žádné stanovisko ani 
výhrady.

Návrh usnesení 2022-3/6: Zastupitelstvo schvaluje záměr ponechat výši vodného a stočného na 
stávající úrovni a za stávajících pravidel. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0.
Usnesení bylo přijato.

7. Předsedající zastupitelstvo seznámil s návrhem rozpočtu obce na r. 2023, který byl 
předprojednán na minulém zasedání. Byly pouze dopočítány odsouhlasené funkční odměny a 
doplněna vratka za volby 397 Kč, kterou je nutno zaúčtovat až v roce 2023. Návrh rozpočtu
obce na r. 2023 byl vyvěšen na úřední desce (včetně el. úřední desky na webových stránkách 
obce) od 24.11. do 13.12.2022 (příloha č. 6). Rozpočet je navržen jako vyrovnaný ve výši 2 
320 000 Kč. ZO návrh rozpočtu projednalo bez výhrad a připomínek. Předsedající požádal 
zastupitelstvo o souhlas s tím, že schvalování rozpočtových opatření zůstane kompetenci 
starosty za stávajících podmínek: v příjmech bez omezení, ve výdajích taková, která nenavýší 
celkové výdaje o více než 300 000 Kč bez DPH, s výjimkami mimořádných událostí, které 
může rovněž schvalovat starosta.

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům sdělit své 
stanovisko. Žádná další stanoviska ani výhrada sdělena nebyla.

Návrh usnesení 2022-3/7: Zastupitelstvo projednalo a schvaluje bez výhrad rozpočet obce na r. 2023
jako vyrovnaný s příjmy a výdaji ve výši 2 320 000 Kč. Návrh rozpočtu byl vyvěšen na úřední 



desce (včetně el. úřední desky na webových stránkách obce, umožňující dálkový přístup) od
24.11. do 13.12.2022. Zastupitelstvo obce pověřuje starostu obce ke schvalování 
rozpočtových opatření v příjmech bez omezení, ve výdajích takových, která nenavýší celkové 
výdaje o více než 300 000 Kč bez DPH, s výjimkami mimořádných událostí, které může rovněž 
schvalovat starosta. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

8. Starosta požádal ZO o návrhy termínů zasedání zastupitelstva v r. 2023. Byly konsenzuálně 
navrženy termíny na zasedání ve dnech 7.2., 18.4., a 13.6.2023 vždy od 19:00 hodin.

Návrh usnesení 2022-3/8: Zastupitelstvo schvaluje termíny dalších zasedání zastupitelstva na 7.2., 
18.4., a 13.6.2023 vždy od 19:00 hodin. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. 
Usnesení bylo přijato.

9. Předsedající úvodem tohoto bodu konstatoval, že zastupitelstvo na ustavujícím zasedání
zřídilo finanční a kontrolní výbor jako tříčlenný, na 2. zasedání to změnilo na čtyřčlenný, což 
ale neodpovídá § 118 zákona č. 128/2000 Sb. o obcích; navrhuje proto zřídit tyto výbory opět 
jako tříčlenné s tím, že jedno místo v nich bude mít tzv. opozice. Předseda finančního výboru 
J. Kursa navrhl ponechat jako členku výboru Martinu Vlkovou a člena V. Vaclíka. Předsedkyně
kontrolního výboru D. Zvoníčková navrhla jako člena výboru Kristýnu Brehovskou a Markétu
Šnorkovou. Jiné návrhy nebyly vzneseny. Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i 
přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno nebylo.

Návrh usnesení 2022-3/9a: Zastupitelstvo ruší usnesení 2022-2/2a, zřizuje finanční výbor jako 
tříčlenný a schvaluje jako členy finančního výboru Martinu Vlkovou a Václava Vaclíka.
Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Návrh usnesení 2022-3/9b: Zastupitelstvo ruší usnesení 2022-2/2b, zřizuje kontrolní výbor jako 
tříčlenný a schvaluje jako členy kontrolního výboru Kristýnu Brehovskou a Markétu
Šnorkovou. Výsledek hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Předsedající dále vyzval předsedy jednotlivých výborů ke zprávě o proběhlé či plánované
činnosti jednotlivých výborů. Předseda finančního výboru přednesl zprávu o činnosti 
finančního výboru. Finanční výbor se sešel 14.12., provedl kontrolu financí a projednal návrh 
rozpočtu obce na rok 2023 bez připomínek. Předsedkyně kontrolního výboru informovala ZO 
o plánovaném termínu svolání na 5.1.2023. Předsedkyně kulturního výboru informovala, 
že v neděli 4.12.2022 proběhlo Vánoční setkání občanů spojené s Mikulášskou nadílkou, 
kterou zúčastnění zhodnotili jako velice povedenou. Před hlasováním byla dána možnost 
zastupitelům i přítomným občanům sdělit své stanovisko. Žádné další stanovisko sděleno 
nebylo.

Návrh usnesení 2022-3/9c: Zastupitelstvo bere na vědomí zprávu o činnosti výborů. Výsledek 
hlasování: Pro 6 Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

10. Starosta přednesl informace z obecního úřadu:

- 24.11. proběhl audit od KÚ, bez výhrad

- Informování občanů: při výběru poplatků bude probíhat podpis souhlasu se zpracováním 
osobních údajů. Předsedající představil cenově dostupný systém rozesílání SMS občanům 
SMS-Vio. Systém se osvědčil již v Komařicích, cena by se měla pohybovat cca 
2 000Kč/rok. M. Šnorková požádala o uvedení informace o sběru podpisů na FB účtu 
obce. 

- Předsedající s místostarostou informovali ZO o absolvování kurzů k agendě spojenou 
s DTM (Digitálně technická mapa). V nadcházejícím období je obec povinna poskytnout 
Krajskému úřadu kompletní geodetická data svých sítí. Dokončeno by mělo být 
k 1.7.2023.

- Byla podána žádost na dotaci digitalizace výpůjčního fondu.

- 17.12. bude v Polžově od 14:00 tradiční punč s programem.



- 18.12. bude v sále OÚ od 15 hod. tradiční vánoční besídka.

- Zimní údržba v prosinci byla domluvena s ZD Ločenice – P. Trojákem.

- Probíhá příprava lednové volby prezidenta.

- Místostarosta informoval ZO o provedených odběrech odpadních vod a pitné vody.

- Na první čtvrtletí 2023 je plánována revize dětského hřiště.

- Byla podepsána smlouva o daru TJ Nová Ves. J. Zeman nabídl možnost zprostředkování 
členství v různých sportovních oddílech TJ Nová Ves. Nabídka bude uvedena na FB účtu 
M. Lomu.

- J. Kursa upozornil na nedostatečnou zimní údržbu cesty do Polžova ze strany SÚS. Rovněž 
cesta do Lahutě je v při sněhu špatně sjízdná. Starosta podnět k nápravě zanesl na portál 
SÚS T. Sviny.

- J. Michal upozornil na možnost dopustit opravovaný rybník z vodovodního řádu – vody je 
nyní dost, vodojem je plný a voda jde přepadem. Starosta informoval přítomné, že to 
není nutné, protože rybník je již zcela napuštěn.

- M. Šnorková informovala M. Brůžka o názoru jejího manžela k zamýšlené výměně zdrojů 
a rozšíření sítě VO. Místostarosta vzal informaci na vědomí, modernizace VO je zatím na 
začátku a pravděpodobně bude řešena v závislosti na dalším řešení chodníků v obci.

- POV JčK bude vyhlášeno 15.12., podání jen do 31.1.2023; je dobré schválit 
v zastupitelstvu podání žádosti vzhledem ke krátké době na zpracování. 

Návrh usnesení 2022-3/10: Zastupitelstvo schvaluje podání žádosti do POV 2023 a pověřuje starostu 
výběrem vhodného dotačního programu pro úpravu KD a okolí. Výsledek hlasování: Pro 6
Proti 0 Zdrželi se 0. Usnesení bylo přijato.

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno v 20:01 hod.

Zapsal M. Brůžek

Ověřovatelé:  Petr Dychtl

Denisa Zvoníčková




